
Budgethøring 2025 

Kære Roskilde Kommune 

Af budgetforslaget for 2025 fremgår, at Sct. Jørgensbadet skal nedlægges fra 2025. Det vil være uhensigts-

mæssigt at lukke Sct. Jørgensbadet, da der i forvejen er mangel på svømmehold, som børnene i Roskilde 

Kommune kan deltage i. Konsekvensen heraf er, at der vil være færre børn, som lærer at svømme og færre 

børn, der får dyrket motion. Det er utroligt vigtigt, at børn lærer at svømme i en tidlig alder, så drukneulyk-

ker undgås. Samtidigt oplever vi for tiden en generation af børn, der er utroligt stillesiddende og ikke får 

dyrket nok motion, da de i høj grad eksponeres mod skærmtid fra TV og andre digitale medier. Det at børn 

får adgang til svømmetilbud i deres fritid, gør at de kan bevæge sig mere - og som afledt konsekvens heraf 

bedre kan finde ro og koncentration uanset, om det er i børnehaven, skolen eller andre steder. 

Det der er særligt ved Sct. Jørgensbadet er, at svømmebassinet ikke er særligt dybt i modsætning til andre 

svømmehaller. For nye svømmere betyder det, at mange vil kunne nå bunden, hvilket skaber tryghed. Der-

udover er svømmehallen kendetegnet ved at være lille, hvilket giver ro, særligt for børn, der er meget støj-

sensitive, og som har svært ved at håndtere for mange sanseindtryk. 

Det er på baggrund af ovenstående min anbefaling, at der afsættes midler til at renovere svømmehallen 

frem for at lukke svømmehallen, da det er en vigtig svømmehal for børnene i Roskilde Kommune. 

De bedste hilsner 

Gerrit de Groot-Poulsen  


